
 

Priopćenje za medije 

Zagreb, 8. rujna 2016.                                                                    

 

Nakić, Bekavac i Markić za strukovni kolektivni ugovor, za izmjene kaznenog zakona i za promjenu aktualnog 

Pravilnika o specijalističkom usavršavanju doktora medicine 

 

Nužnost reformi primarne zdravstvene zaštite i bolničkog sustava, obvezna primjena aktualnog Pravilnika o 

specijalističkom usavršavanju i donošenje strukovnog kolektivnog ugovora za liječnike glavne su teme oko kojih su 

predstavnici HDZ-a - doc.dr.sc. Dario Nakić, Mosta - dr.med. Ivan Bekavac i SDP-a -doc.dr.sc. Joško Markić postigli 

konsenzus na jučerašnjem sučeljavanju koje je organizirala Hrvatska liječnička komora na temu „Hrvatsko zdravstvo i 

status hrvatskog liječnika u naredne četiri godine“. 

Prvi dio tribine posvećen je bio kratkom programskom izlaganju političkih predstavnika, dok je drugi dio obuhvaćala 

rasprava između liječnika iz publike i trojice potencijalnih političara. 

„Moramo reformirati bolnički zdravstveni sustav vodeći računa o tome da moramo pružiti kvalitetu. Želimo napraviti 

jednu Nacionalnu dječju bolnicu koja će biti ovdje u Zagrebu. Veliki plan ispred nas je i reforma primarne zdravstvene 

zaštite, a broj pacijenata liječnika obiteljske medicine treba biti do 1.500. Također, završit ćemo reformu Hitne 

medicine, jer mislim da ovdje svi liječnici shvaćaju da hitna medicina znači hitna. Mi moramo osigurati da hitni 

pacijenti dobiju pregled od sat vremena i dijagnozu u roku od četiri sata. Red, transparentnost, kvaliteta i financijska 

stabilnost treba da bi se uredio naš zdravstveni sustav“, rekao je tehnički ministar dr. Nakić. 

Na njega se nadovezao dr. Ivan Bekavac iz Mosta koji je istaknuo da dolazi novo doba za hrvatsko zdravstvo, a Most 

promiče nacionalne interese jednakim žarom kao i slobodu i prava pojedinca.  



 

„Na tragu toga Most će svakako inzistirati na čuvanju solidarnog javnog zdravstva, kakvo pamtimo i kakvom težimo. 

Svakako ćemo uprijeti svim snagama u reformu primarne zdravstvene zaštite. Nužno je riješiti financiranje 

specijalizacija u primarnoj zdravstvenoj zaštiti. Reforma bolničkog sustava će tražiti, prije svega, korjenitu i radikalnu 

informatizaciju, a treća i izrazito važna stvar je razvitak prevencije“, rekao je dr. Bekavac. 

Dr. Joško Markić, istaknuo je da se od svih reformi koje su se najavljivale, od povećanja dopunskog osiguranja pa sve 

do naplaćivanja hitnih prijema, odustalo. „ Naš pacijent mora biti na prvom mjestu. Moramo reformirati primarnu 

zdravstvenu zaštitu i ojačati domove zdravlja, a liječnike trebamo dovesti što bliže našim pacijentima, tako da bude 

pokrivena cijela Hrvatska. Bolnički sustav trebamo racionalizirati, trebamo provesti neku vrstu funkcionalne 

integracije.“ Također, dr. Markić osvrnuo se na dvojni rad liječnika i podržao ga. 

Jedno od ključnih pitanja odnosilo se na strukovni kolektivni ugovor za liječnike. Sva tri predstavnika političkih 

stranka složila su da je potrebno donijeti strukovni kolektivni ugovor, a dr. Nakić je nadodao da je njegova Vlada već 

krenula u proces njegovog kolektivnog postupka. 

Druga važna tema uključivala je pitanje novih izmjena Pravilnika o specijalističkom usavršavanju doktora medicine. 

Sva trojica predstavnika političkih stranaka složila su se da je nužno poštivanje pravne države i provođenje važećeg 

Pravilnika, pri čemu je ministar Nakić istaknuo: „Htjeli smo maknuti ono što se događalo godinama, a to je doista da 

su ti ugovori bili neprimjereni, gdje su te kazne bile zakonski oštre i visoke. Međutim, izmjene Pravilnika nisu bile u 

cijelosti onakve kakve su bile, pa sada ima određenih nedorečenosti te ga je potrebno dodatno izmijeniti.“  

Dr. Markić se nadovezao ističući: „Treba primjenjivati ono što je doneseno. Za postojeći Pravilnik postoje određene 

nejasnoće oko retroaktivne primjene, međutim Pravilnik je donesen u zakonski ispravnoj proceduri i treba ga 

poštovati. SDP neće retroaktivno ništa mijenjati na način da će postojeće promjene ugovora koje se naprave anulirat 

ili poništit. Znači mi smo legalisti, ako je to tako pravno onda će to tako i ostati.“ 

Dr. Bekavac je istaknuo kako preuzima dio odgovornosti zbog propusta u Pravilniku, te kako su izostavljeni specijalisti 

i specijalizanti obiteljske medicine,a to je potrebno svakako u najskorije vrijeme izmijeniti na način da se i njima ali i 



 

doktorima dentalne medicine i medicinskim biokemičarima, kao i kliničkim farmaceutima, izmjene Pravilnici koji 

reguliraju njihovo specijalističko usavršavanje na jednak način . 

Pitanje o izmjenama kaznenog zakona vezano uz nasilje nad liječnicima postavio je doc.dr.sc. Goran Hauser iz KBC-a 

Rijeka. 

Sva trojica sudionika su se složila da je za izmjenu kaznenog zakona potrebna politička volja stranaka, kojom bi se 

napad na liječnike u njihovoj djelatnosti počeo zakonski tretirati kao napad na službenu osobu. 

Raspravu je potaknulo i pitanje koje se odnosilo na primarnu zdravstvenu zaštitu, posebno u manjim sredinama 

Hrvatske. Pitanje iz publike uputio je dr.med. Josip Šarić s Pašmana, ističući da se vremenski i kadrovski zdravstveni 

normativi moraju uvesti, jer istu plaću dobivaju i oni doktori koji rade više i oni koji rade manje.  

„Od prvog dana od kada smo došli radimo na tome da se to uredi na pravilan način, a s druge strane ako omogućimo 

koncesije za sve liječnike u primarnoj zdravstvenoj zaštiti, postaje pitanje tko će tražiti koncesiju za manje atraktivna, 

mala mjesta.“, istaknuo je dr. Nakić, dok dr. Markić tvrdi da sve liječnike u malim naseljima treba dodatno stimulirati 

tj. pozitivno diskriminirati da ostanu raditi gdje rade. 

Dr. Bekavac smatra da je razvitak primarne zdravstvene zaštite, preduvjet širenja novih koncesija. „Treba izjednačiti 

prava i obveze svih sudionika u zdravstvu, a u ovom mandatu smo započeli određene aktivnosti.“ 

„Naš se sustav mora urediti da bude funkcionalan. Nepravda je prema liječnicima u Domovima zdravlja, jer njihov rad 

nije jednako vrednovan. Liječnici trebaju dobiti odgovarajuće vrijeme za pregledavanje i rad s pacijentima“, upozorio 

je dr. Nakić. 

Na kraju sučeljavanja dr.sc. Trpimir Goluža naglasio je: „U nedjelju 11. rujna vjerojatno je  jedini dan u ovoj godini u 

kojem će se nešto pitati građane Republike Hrvatske. Ja vas pozivam da svakako izađete na izbore i da svoje bližnje 

motivirate da izađu na izbore. Hrvatska liječnička komora očekuje od specijalizacije, dvije stvari: prvo da mladi 

specijalisti nakon provođenja specijalizacije budu kompetentna, stručna osoba koja vlada svim potrebnim znanjima i 



 

vještinama i drugo da taj čovjek bude uvažen u ovom društvu. On će biti uvažen samo onda kada će se pojedine 

bolnice zalagati da on dođe raditi kod njih, a ne kada će pojedine bolnice imat vezanog čovjeka na deset godina i 

neće imati nikakav motiv da njemu stvaraju poticajno radno okružje. Za to ćemo se kolege, kao HLK zalagati, ma tko 

god dođe na vlast i očekujemo vašu potporu.“ 

 


